
 

Adres: Krakowskie Przedmieście 26/28, 00-927 Warszawa 

Telefon: +48 22 55 20 105 

e‑mail: radauczelni@uw.edu.pl  

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA RADY UCZELNI 

14 CZERWCA 2022 r. 

kontynuowanego w dniach 21 i 27 czerwca 2022 r. 

Wideokonferencja 

 

 

 

Uczestnicy: 

Rada Uczelni: 

Prof. Mirosław Ząbek (Przewodniczący) 

Prof. Janusz M. Bujnicki 

Prof. Poul Holm 

Prof. Marek Karliner 

Katarzyna Zajdel-Kurowska 

Kamil Bonas 

 

Nieobecni  

Prof. Pearl Dykstra 

 

Uniwersytet Warszawski: 

Robert Grey (p.o. Kanclerza Uniwersytetu Warszawskiego) 

Tomasz Kamiński (Koordynator Rady Uczelni) 

Bartosz Jurczak (Uniwersytet Warszawski) 

dwóch tłumaczy 

 

Przewodniczący Rady Uczelni otworzył posiedzenie, powitał wszystkich Uczestników oraz 

poinformował, iż swoją nieobecność zgłosiła Pani Prof. Pearl Dykstra.  

 

Przewodniczący Rady Uczelni stwierdził, ze posiedzenie zostało zwołanie w trybie wynikającym z 

Regulaminu Rady Uczelni, wszyscy członkowie zostali prawidłowo powiadomieni o terminie 

posiedzenia oraz porządku obrad, w posiedzeniu bierze udział więcej niż połowa statutowej liczby 

członków Rady Uczelni, zatem Rada może prowadzić obrady i podejmować skuteczne decyzje.             

 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Rady Uczelni, które odbyło się w dniu 9 maja 2022 r.  

4. Sprawy techniczne i organizacyjne 

5. Spotkanie z Zespołem Rektorskim, Zespołem Kanclerskim oraz Senacką Komisją ds. Finansów 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Uniwersytetu 

Warszawskiego za 2021 rok  

7. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu rzeczowo-finansowego 

Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2021.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 2022  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w 

pomieszczeniu usytułowanym w budynku będącym własnością Uniwersytetu Warszawskiego 

zlokalizowanym przy ul. Krakowskie Przedmieście 1 w Warszawie.   

10. Wolne Wnioski  

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad 

 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę Uczelni jednogłośnie. 

 

Rada Uczelni postanowiła, iż wzorem lat ubiegłych z uwagi na obszerność materiałów objętych 

porządkiem obrad oraz konieczność szczegółowego omówienia dokumentów finansowych, 

posiedzenie Rady Uczelni zostanie podzielone na trzy części. W dniu 14 czerwca 2022 r. w posiedzeniu 

wezmą udział wyłącznie członkowie Rady Uczelni oraz przedstawiciele służb finansowo – 

ekonomicznych Uniwersytetu, którzy będą odpowiadali na pytania członków Rady oraz ewentualnie 

zostaną poproszeni o przeslanie informacji uzupełniających. Po odbyciu przedmiotowej dyskusji w 

posiedzeniu zostanie ogłoszona przerwa trwająca do dnia 21 czerwca. W drugiej części posiedzenia 

weźmie udział biegły rewident oraz przedstawiciele służb finansowo – ekonomicznych Uniwersytetu, 

którzy odpowiedzą na pytania wyrażone na posiedzeniu w dniu 14 czerwca. Po uzyskaniu informacji 

od zaproszonych osób w posiedzeniu ponownie zostanie ogłoszona przerwa do dnia 27 czerwca. W 

ostatniej części posiedzenia wezmą udział członkowie Zespołu Rektorskiego oraz osoby 

odpowiedzialne za przygotowanie wniosków objętych porządkiem obrad. Byłaby to ostatnia część 

posiedzenia zakończona głosowaniami.  

 

Rada Uczelni jednogłośnie przyjęła zaproponowany sposób procedowania spraw objętych porządkiem 

obrad.  

 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Rady Uczelni, które odbyło się w dniu 9 maja  

2022 r.  

 

Protokół posiedzenia Rady Uczelni z dnia 9 maja 2022 wraz z zaproponowanymi poprawkami, został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4. Sprawy techniczne i organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Uczelni poinformował, że przebieg posiedzenia jest nagrywany.  

 

Członkowie Rady Uczelni postanowili o odbyciu jednego z kolejnych posiedzeń w formie stacjonarnej 

w Warszawie.   
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Ad 6. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za 2021 rok.  

 

Do udziału w posiedzeniu dołączyli dr Artur Chełstowski (Zastępca Kanclerza ds. ekonomicznych) oraz 

Ewa Mikłaszewicz (Kwestor). W czasie omawiania przedmiotowego punktu porządku obrad Rada 

Uczelni przeprowadziła dyskusję nad przedłożonymi materiałami. Podczas dyskusji Zespół Kanclerski 

przybliżył Radzie Uczelni przyczyny i cel wprowadzonych zmian które nastąpiły w 2021 roku w stosunku 

do lat ubiegłych. Szczególną uwagę zwrócono na zagadnienia dotyczące kosztów związanych z 

drastyczną zmianą cen energii oraz wzrostem inflacji.  

 

Prof. Mirosław Ząbek poprosił członków Rady o zgłaszanie uwag i zadawanie pytań związanych ze 

sprawozdaniem z wykonania planu rzeczowo-finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2021. 

W toku dyskusji poruszono także kwestię rozbieżności w wysokości otrzymywanych dofinansowań w 

ramach Szkół Doktorskich wynikających z funkcjonowania w dwóch systemach prawnych 

spowodowanych okresem przejściowym w zmianach legislacyjnych. 

 

Odpowiadając na pytania członków Rady Pani Kwestor omówiła kwestię zawiązanych rezerw oraz 

zobowiązała się do przedstawiania Radzie Uczelni krótkiej, pisemne informacji nt. zmian które 

nastąpiły w 2021 roku w stosunku do roku 2020. 

 

Ad 7. Zatwierdzenie sprawozdania z wykonania planu rzeczowo-finansowego Uniwersytetu 

Warszawskiego za rok 2021. 

 

Prof. Mirosław Ząbek poprosił członków Rady o zgłaszanie uwag i zadawanie pytań związanych ze 

sprawozdaniem finansowym  za 2021 rok. 

 

Podczas rozmów pojawiła się m.in. kwestia pozyskiwania środków dla Uniwersytetu Warszawskiego 

pochodzących od indywidualnych darczyńców. Dyskutowano o inicjatywach, które trwają i są 

inicjowane. 

 

Ad 8. Wyrażenie opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 2022. 

 

Prof. Mirosław Ząbek poprosił członków Rady o zgłaszanie uwag i zadawanie pytań związanych 

z planem rzeczowo-finansowym na rok 2021. 

 

W czasie spotkania Rada Uczelni przeprowadziła dyskusję nad przygotowanymi materiałami. 

 

Odpowiadając na pytania członków Rady dr Artur Chełstowski omówił kwestie związane z wysokością 

subwencji oraz zmianą jej realnej zdolności nabywczej,  a także potencjalnych rycyk mogących wystąpić 

w 2022 r.  
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Rada Uczelni postanowił przygotować pytania do biegłego rewidenta celem usprawniania przebiegu 

posiedzenia.  

 

Po omówieniu powyższego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Uczelni ogłosił przerwę w 

obradach do dnia 21 czerwca, godz. 14.00. 

 

 

 

21 CZERWCA 2021 

 

Przewodniczący Rady Uczelni otworzył posiedzenie po przerwie i powitał wszystkich Uczestników, 

poinformował ponadto, iż przyczyn technicznych nie będzie mógł prowadzić dzisiejszego posiedzenia 

Rady Uczelni, poprosił zatem aby posiedzenie prowadził prof. Marek Karliner. Rada Uczelni 

zaakceptowała zaproponowany tryb procedowania.  

 

Prof. Marek Karliner wyraził zgodę oraz poprowadził dalszą część posiedzenia Rady Uczelni .    

 

Ad 6. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Uniwersytetu Warszawskiego za 2021 rok. 

Ad 7. Zatwierdzenie sprawozdania z wykonania planu rzeczowo-finansowego Uniwersytetu 

Warszawskiego za rok 2021. 

Ad 8. Wyrażenie opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 2022. 

 

Rada Uczelni postanowiła omawiać powyższe punkty porządku obrad łącznie. Do udziału w 

posiedzeniu dołączyli dr Artur Chełstowski (Zastępca Kanclerza ds. ekonomicznych) oraz Ewa 

Mikłaszewicz (Kwestor). 

 

Rada Uczelni przeprowadziła dyskusję z Zespołem Kanclerskim nad przygotowanymi materiałami. 

Odbyła się sesja pytań i odpowiedzi, po której nastąpiło krótkie podsumowanie. Następnie do udziału 

w posiedzeniu został zaproszony Pan Tomasz Kalinowski przedstawiciel biegłego rewidenta.  

Koordynator Rady Uczelni – Pan Tomasz Kamiński przypomniał, że biegły rewident przedłożył pisemną 

powiedź na przesłane przez Radę Uczelni następujące pytania:  

1. Jak oceniają Państwo proces przeprowadzania audytu wewnętrznego? Czy zakres audytu 
wewnętrznego różnił się od planu audytu? 

2. Czy podczas procesu audytu zaobserwowali Państwo obszary budzące niepokój/ryzyko?  
3. Jakie kryteria stosujecie Państwo do określenia istotności? 
4. Z jakich technik oceny ryzyka korzystaliście? 
5. Czy w ciągu roku 2021 miały miejsce istotne zmiany w działalności? 
6. Czy istniały obszary wymagające szczególnej uwagi ze względu na wyższe ryzyko biznesowe lub 

finansowe? 
7. Jak oceniają Państwo systemy informacji i kontroli, w tym zarządzania danymi finansowymi? 
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8. Czy były jakieś istotne odpisy i/lub transakcje/operacje, które miały wpływ na sprawozdanie 
finansowe? 

9. Czy Rada powinna być świadoma jakichkolwiek problemów, kwestii podatkowych lub prawnych 
związanych z zarządzaniem finansami? 

Pan Tomasz Kalinowski przedstawiciel biegłego rewidenta omówił przebieg badania, raport a także 

uszczegółowił odpowiedzi na pytania zadane przez członków Rady Uczelni.  

 
Prof. Marek Karliner  poprosił o zgłaszanie pytań i uwag do przedmiotowej informacji.  
 
Członkowie Rady Uczelni nie zgłosili uwag do przedmiotowej informacji 

 

Po omówieniu powyższego punktu porządku obrad Prof. Marek Karliner  w zastępstwie 

Przewodniczącego Rady Uczelni ogłosił przerwę w obradach do dnia 27 czerwca, godz. 14.00. 

 

 

 

27 CZERWCA 2021 

 

Przewodniczący Rady Uczelni otworzył posiedzenie po przerwie i powitał wszystkich Uczestników.  

 

Prof. Janusz M. Bujnicki zwrócił uwagę Rady Uczelni na następującą sprawę. Niedawno został 

poinformowany, że Centrum Nowych Technologii (CeNT) bardzo mocno odczuwa skutki wzrostu cen 

energii i że budżet instytucjonalny w rzeczywistości rozpada się z powodu niewystarczających środków 

na pokrycie rachunków za energię elektryczną. Według uzyskanych przez niego informacji, nowe 

wewnętrzne dyrektywy w CeNT wymagają od badaczy ponoszenia niezwykle wysokich kosztów 

ogólnych za wszelkiego rodzaju użytkowanie komputerów (w tym laptopów, stacji roboczych i dostęp 

do klastrów), zakup nowych komputerów jest w zasadzie zabroniony (chyba że zagwarantowane są 

wyjątkowo wysokie koszty ogólne), a wewnętrzne zasoby obliczeniowe są wyłączone. Dodał także. Iż 

dochodzą do niego alarmujące pogłoski w CeNT, że władze uczelni zamierzają odstraszyć badaczy 

obliczeniowych znajdujących się obecnie w CeNT, powodując, że przeniosą się oni w obrębie uczelni 

lub gdzie indziej, aby zrobić miejsce dla nowego Wydziału Medycznego. 

 
Robert Grey – p.o. Kanclerza poinformował członków Rady Uczelni, iż lokalizacja dla Wydziału 

Medycznego jest już wybrana i w żaden sposób nie dotyczy Centrum Nowych Technologii, zatem 

krążące pogłoski w tym zakresie sią nieprawdziwe.  

 

Jednocześnie zobowiązał się, że informacje w sprawie regulaminu CeNT Rada Uczelni otrzyma przed 

kolejnym posiedzeniem.   

 

Ad 5. Spotkanie z Zespołem Rektorskim, Zespołem Kanclerskim oraz Senacką Komisją ds. Finansów. 
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W tej części posiedzenia uczestniczyli członkowie Zespołu Rektorskiego  

prof. Alojzy Z. Nowak (Rektor UW) 

prof. Sambor Grucza (Prorektor UW ds. współpracy i spraw pracowniczych)  

prof. Ewa Krogulec (Prorektor UW ds. rozwoju) 

prof. Zygmunt Lalak (Prorektor UW ds. badań) 

prof. Sławomir Żółtek (Prorektor UW ds. studentów i jakości kształcenia) 

oraz prof. Beata Glinka (Przewodnicząca Komisji ds. Finansów/Wydział Zarządzania) 

 

Przewodniczący przywitał zaproszonych gości i zwrócił się do Rektora Alojzego Z. Nowaka z prośba 

o zabranie głosu. 

 

JM Rektor Prof. dr hab. Alojzy Z. Nowak poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Senackiej 

ds. Finansów.  

 

Prof. Beata Glinka Przewodnicząca Komisji Senackiej ds. finansów przedstawiła obecne zasady 

funkcjonowania Komisji. W odniesieniu do sprawozdania finansowego, bilansu oraz planu rzeczowo-

finansowego stwierdziła, że wszyscy obecni podczas posiedzenia członkowie Komisji głosowali za 

przyjęciem tych dokumentów. 

 

Przewodniczący Rady Uczelni poprosił o zgłaszanie pytań i uwag do przedmiotowej informacji. 
Członkowie Rady Uczelni nie zgłosili uwag do przedmiotowej informacji, a prof. Beata Glina opuściła 
posiedzenie Rady Uczelni.  
 
JM Rektor Prof. dr hab. Alojzy Z. Nowak poruszył następujące kwestie:  

• Obecną sytuację makroekonomiczną oraz wpływ inflacji, kursów walut oraz zmian wzrost cen 
energii i węglowodorów na sytuację Uniwersytetu;  

• Kolejne etapy dotyczące tworzenia Wydziału Medycznego; 
• program tzw. Inteligentny Zielony Uniwersytet;  
• postępy w realizacji wieloletnich programów inwestycyjnych;  
• pojawiające się problemy wewnętrzne oraz konieczność pozyskiwania źródeł finansowania dla 

nowych przedsięwzięć  

 

Podczas spotkania poruszona została również kwestia Pracowniczych Planów Kapitałowych, do której 

odniósł się Prorektor ds. współpracy i spraw pracowniczych prof. Sambor Grucza. Następnie Prorektor 

UW ds. rozwoju prof. Ewa Krogulec przedstawiła Wieloletni plan rozwoju na lata 2016-2025. Odniosła 

się do programu Smart Green University, strategii dla tego programu w zakresie infrastruktury oraz 

badań i rozwoju. 

 

Katarzyna Zajdel-Kurowska prosiła o wyjaśnienie na jakim etapie znajduje się ujęty w raporcie biegłego 

rewidenta wykonanie zaleceń z audytu ds. RODO.  
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Z uwagi na konieczność pozyskania odpowiednich danych dot. obecnego etapu realizacji zaleceń JM 

Rektor oświadczył, iż Rada Uczelni otrzyma przed kolejnym posiedzeniem.  

 

Rada Uczelni poinformowała Zespół Rektorski o decyzji w sprawie odbycia jednego z kolejnych 

posiedzeń w formie stacjonarnej w Warszawie.  JM Rektor oświadczył, że zaprasza członków Rady 

Uczelni do Warszawy celem odbycia posiedzenia oraz spotkania z Senatorami Uczelni.  

 

Prof. Mirosław Ząbek podziękował zaproszonym gościom i zamknął tę część posiedzenia.  

 

Następnie Przewodniczący zaproponował przejście do głosowania nad poszczególnymi uchwałami. 

 

Ad 6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Uniwersytetu Warszawskiego 

za 2021 rok. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania planu rzeczowo-finansowego 

Uniwersytetu Warszawskiego za rok 2021. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej planu rzeczowo-finansowego na rok 2022. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w 

pomieszczeniu usytułowanym w budynku będącym własnością Uniwersytetu Warszawskiego 

zlokalizowanym przy ul. Krakowskie Przedmieście 1 w Warszawie.   

Wniosek w przedmiotowej sprawie przedstawił Pan Andrzej Alinkiewicz – p.o. Kanclerza ds. 

Nieruchomości. Odbyła się krótka sesja pytań i odpowiedzi, po której nastąpiło krótkie podsumowanie, 

a Przewodniczący rady Uczelni zarządził głosowanie nad przedłożonym projektem uchwały. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 13. Wolne wnioski. 
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Członkowie Rady Uczelni nie zgłosili wniosków.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Uczelni zamknął posiedzenie.  

 

      Przewodniczący 

Rady Uczelni Uniwersytetu Warszawskiego 

 

 

prof. dr hab. n. med. Mirosław Ząbek 


